
 

 

 

 

 

 

 

 

 

(no valcēniešu – dažādu gadu Dziesmu svētku dalībnieku – atmiņām ar 

papildinājumiem un iestarpinājumiem) 

 

 

Ilggadējā koriste Aina uz tikšanos paņēmusi līdzi mājās uzrakstītās pārdomas 

par Dziesmu svētkiem.  

Aina Vilka: Es baidījos, ka nevarēšu šodien tikt, bet man gribējās tikt uz šo 

pasākumu. Šās dienas tēma jau bija “Vai var izstāstīt Dziesmu svētkus”. Domādama, 

ka var gadīties, ka es šodien netikšu, un dzīvodama dziļos laukos savā dārza mājiņā, 

es vienā jaukā pusdienas laikā ņēmu un visu sarakstīju. Lēnām. Un ko es uzrakstīju:  



 

 Aina: Tagad Mārīte var papildināt. 

 

Mārīte Magone: Es savu stāstu sākšu ar to, ka es esmu jauna koriste. Tiešām 

– stāža ziņā jauna koriste. Jaunībā institūta laikā es dziedāju sieviešu korī “Atbalss” 

Liepājā. Tad es vokālos ansambļos dziedāju. “Dziesmu rotā” mani ievilka dārza 

kaimiņiene Tatjana Tīruma, kura tā nevainīgi lūdza palīdzēt vienā skatē, un tā tas viss 

aizgāja. Pirmajā mēģinājumā lika aiziet uzmērīt blūzīti. Ja jau ir blūzīte – kā tad tu 

neiesi tālāk dziedāt?!  

Vēl par to jauno koristu. Dziesmu svētku laikā, ģenerālmēģinājumā man 

blakām sēdēja divas izcilas dziedātājas – ne no mūsu kora, bet no cita kora – un man 

bija tiešām kauns, no sirds kauns, ka es nemāku “Gaismas pili” no galvas, es nemāku 

“Lauztās priedes” no galvas. Es nemāku, jo es esmu jauna koriste. Kur es varēju, tur 

es, protams, droši dziedāju. Mana meita arī dziedāja mūsu korī, un turpat bija arī 

diriģente. Tāpēc – kur varēju, tur pilnu balsi dziedāju. Koncerta laikā, kad koris nāca 

augšā, es domāju – dziedāšu blakus ar savām kora meitenēm. Bet tās svešās mani 

sauc: “Nāc šurp, tu labi dziedi!” Viņas tagad mani parauj blakām un izrādās – tiešām 

tās bija koristes no radio kora, no Valsts akadēmiskā kora, kas ir dziedājušas arī pie 

Zirņa “Ausmā” un dažādos koros. Un tā kundze Aina, kas man bija blakām – 80 gadu 

jauna – viņa izskatījās labāk par mani, kaut man tikai 70. Tagad viņa dzied Rīgā “Ave 

Ainas Vilkas 

stāstījumu 

noklausies šeit  
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sol” koncertapvienības korī “Amadeus”. Lūk, kāpēc es saku, ka esmu jauna koriste – 

es tiešām veco repertuāru nezinu. 

Vēl kas bija šajā sezonā, tas jau bija vispār kaut kas – ļoti augsts un liels gods, 

ka mēs ar Raimondu bijām Valkas novada Dziesmu svētku vēstneši. Ko nu mēs īpašu 

darījām?! Mēs godīgi dziedājām. Bet tad bija jāpiedalās tajā pusotru minūšu ilgajā 

raidījumā televīzijā, kur visi vēstneši bija. Pēc tam mūs uzaicināja uz Kiviča 

raidījumu. Tāds humoriņš mazs – nupat šajā sestdienā bijām “Strautiņos” uz Velgas 

dienām. Viena sieviete visu laiku uz mani skatās – rīdziniece no izdevniecības. Skatās 

un skatās. Viņa beigās pienāk pie manis: “Es nevaru nociesties. Kur es jūs esmu 

redzējusi?... Pag, bet vai jūs nebijāt Kiviča raidījumā?” Tā atpazīstamība bija pēc tam. 

Tad vēl [radio] SVH mums arī bija intervija.  

Vēl man ir ļoti liels gandarījums un prieks, ka es varēju to projektu uzrakstīt, 

ka mūsu korim tagad ir tautas tērpi. Līdz ar to es jūtos ļoti saistīta, kaut ne līdz galam 

kā dziedātāja. Taņa jau brīžiem bišķiņ par daudz liek: “Mārīt uzraksti to, izdari to.” 

Viņa jau nedzird, ko es saku, ka man ir daudz citi pienākumi. (Tatjana iestarpina: 

“Dzirdu, dzirdu.”) Es visādāk domāju – gadi iet, dziedāt jau patīk, bet man laikam 

kaut kad jādara izšķiršanās, vai nu tikai “Nāburgi”, vai tikai koris, vai kā citādāk. Es 

esmu tādās šaubu krustcelēs patreiz. 

Bet Dziesmu svētki... Mēs ar Raimondu visu nedēļu dzīvojām pa Rīgu, tur bija 

ko redzēt, bija ko dzirdēt. Tas tiešām bija jāpiedzīvo. Man ir laimējies, ka ģimenē 

mums abiem viss iet plecu pie pleca un blakus, ka nav problēmu, kā dažam labam 

varbūt. 

Es lepojos, ka mums ir viens no labākajiem jauktajiem senioru koriem Latvijā 

– atbilstoši pēdējās skates rezultātiem jau otro gadu. Ar to ir jālepojas! Tas jau, 

protams, ir mūsu stingro diriģentu nopelns, ka mūs dzenā, dzenā, dzenā. Un beigās 

skan. Paši jūtam, ka skan. 

 

Ilgus gadus ar dažādiem Valkas puses koriem saistīta diriģente Tatjana 

Tīruma (dzimusi Frolova), tagad – senioru kora “Dziesmu rota” diriģente. 
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Tatjana Tīruma: Cik atceros – Valkā es ienācu 1961. gadā. Pirms tam bija 

60. gadā dziesmu svētki. Tad es piedalījos no Cēsīm. Tajā gadā tieši sāka dot Tautas 

koru nosaukumus. Dziedāju pie Arvīda Krastiņa – tas bija mans specialitātes 

pedagogs – korī “Vidzemīte”. Un mēs bijām tie, kas vieni no pirmajiem dabūja Tautas 

kora nosaukumu – Gaiļa koris un Krastiņa koris. Tā ka es ar’ varu lepoties, ka biju 

viena no pirmajām, kas dziedāja tādā kolektīvā. 

Tālākais ceļš veda uz Valku. Nākošā darba vieta ar koriem man ir Vijciems – 

vienu gadu. Bet tur – es nezinu, vai tāpēc, ka es biju jauna meitene – bija sanākuši 

cilvēki, kas absolūti nedzied. Es domāju, ja man vēl viens gads jābrauc, tad es palikšu 

sirma un varbūt līdz mājām netikšu, jo mani vienmēr veda piedzēries šoferis. 

Vienmēr! Es – kad bija pāri tai upītei – vienmēr teicu: paldies dievam – droši vien, ka 

tomēr tikšu mājās. Tādi tie laiki bija diemžēl.  

Tad kultūras nodaļas vadītāja Leite Aina man teica, kad tas gads pagāja: “Es 

tev iedošu jaunu kori, labu kori.” Un viņa mani aizsūtīja uz Ērģemi. Es tiešām lepojos 

ar ērģemiešiem, un esmu priecīga, ka viņa mani tur nosūtīja, jo cilvēki tur ir 

brīnišķīgi. Brīnišķīgi dziedātāji. Ārkārtīgi kolektīviski viņi visi – viens par visiem un 

visi par vienu. Tā ka man tur bija prieks strādāt.  

♫“Gatavojoties rajona Tautu draudzības un darba svētkiem, kā arī Dziesmu 

un deju svētkiem Rīgā, Raiņa kolhozā aktīvāk sācis darboties jauktais koris, ko vada 

b. Frolova. Koristi divreiz nedēļā sanāk uz mēģinājumiem, neskatās, vai ārā tumša 

nakts, snieg vai puteņo, mēro tālus ceļus.” (Cauri puteņiem. Darba Karogs, 1964, 25.febr.) 

Tad mēs arī jau pirmajā gadā bijām labākais lauku koris. 

♫“Ērģemes ciema mākslinieciskās pašdarbības kolektīvi ar labu sniegumu 

iepriecināja Tautu draudzības un darba svētkos. Koris diriģentes T. Frolovas vadībā 

skatē parādīja labākos sasniegumus starp lauku koriem. Šoruden ciema jauktais koris 

45 cilvēku sastāvā regulāri turpina apgūt svētku repertuāru.” (Kāds būs mūsu ieguldījums? 

Darba Karogs, 1964, 28.nov.) 

♫“Daudz enerģijas pielikusi Valkas mūzikas skolas pasniedzēja Tatjana 

Frolova. Un bija arī gandarījums par to – viņas vadītais Ērģemes ciema jauktais 

koris ierindojās III vietā.” (Darbam, mieram, laimei mūsu līksmā dziesma skan. Darba Karogs, 1964, 

30.jūl.) 

http://periodika.lv/periodika2-viewer/?lang=fr#panel:pp|issue:346100|page:4
http://periodika.lv/periodika2-viewer/?lang=fr#panel:pp|issue:346218|page:1
http://periodika.lv/periodika2-viewer/?lang=fr#panel:pp|issue:346218|page:1
http://periodika.lv/periodika2-viewer/?lang=fr#panel:pp|issue:346167|page:2
http://periodika.lv/periodika2-viewer/?lang=fr#panel:pp|issue:346167|page:2


Nākošais bija 1965. – Dziesmu svētku gads, kad gājām uz skati Rīgā. Protams, 

ka vietu jau mēs neieguvām. Kā nu tur bija – lauku koris. Tad jau nebija tā, kā tagad. 

Atlasīja tikai pusfinālā tos labākos. Tad jau tu esi dabūjis kaut kādu vietu – mums bija 

pirmās vietas ērģemiešiem Valkas rajonā.  

 

 

 

 

 

 

(Dziesma – palīgs darbā. Darba Karogs, 1966, 4.marts) 

Arī Ape bija klāt mūsu rajonā. Rajonā toreiz bija daudz koru – Kārķos bija 

vīru koris, Smiltenē bija vīru koris, sieviešu koris un jauktais koris. Viņiem visi trīs 

kori bija. Tad Ērģemē koris, Valkā koris (♫ PIEZĪME: Valkas korī 107 dalībnieki – 

info Darba Karogs, 1965, 24.jūn.) Bildēs jau redzams, ka tur divas rindas vīri stāv. 

Vijciemā nebija koris. Strenčos bija, Strenčos Rauziņš vadīja. Trikātā – TomiņĀrija.  

http://periodika.lv/periodika2-viewer/?lang=fr#panel:pp|issue:346305|page:1


Tad man bija viens tāds iztrūkums, ka es nepiedalījos ne skatē, ne Dziesmu 

svētkos. Es gaidīju savu bērniņu – 1968. gadā. 

♫“Ērģemes koris bieži ieguvis tiesības dziedāt republikas svētkos Rīgā. Tas 

nenotika pagājušajā gadā, jo kora dalībnieku skaits pavisam sarucis. Aizvadītā gada 

decembra sākumā jaukto kori atjaunoja. Atsaucība bija liela – pieteicās ap pussimts 

dziesmu draugu. Kori vada tā agrākā enerģiskā diriģente – Valkas mūzikas skolas 

skolotāja T. Tīruma.” (Ērģemē atjaunots koris. Darba Karogs, 1971, 18.febr.) 

♫“Organizatoriskā ziņā par paraugu visiem jāmin Ērģeme. Darba rezultāti ir 

teicami – Ērģemes ciema jauktais koris (diriģente T. Tīruma) ir pašlaik lielākais 

rajona koris, kas labi apguvis svētku repertuāru, un galvenais – šeit nav nekādu 

neatrisinātu darba problēmu.” (Lai sekmīgi aizstāvētu rajona godu. Darba Karogs, 1972, 30.marts) 

 

(Darba Karogs, 1972, 24.jūn.) 

♫“Slavinājumu pelnījuši ne tikai republikas koru skates fināla kandidāti. 

Katrā rajonā bija kolektīvi, kuri varbūt neuzrādīja tik spilgtu veikumu kā pirmo vietu 

ieguvēji, taču to labais mākslinieciskais sniegums liecināja par rūpīgu un 

pašaizliedzīgu darbu. Šādu kolektīvu vidū jāmin .. Ērģemes ciema jauktais koris 

(diriģente Tatjana Tīruma) ..” (Kora dziesmas pavasaris. Literatūra un Māksla, 1973, 2.jūn.) 

Pēc tam man atkal, protams, bija visas šīs te ģimenes padarīšanas – atkal 

bērniņa dzimšana. Tad Koltovs vadīja manā vietā Ērģemes kori. Viņš bija 

ērģemiešiem pateicis: “Jūs vispār neko nejēdzat, es vispār jums neko nevaru iemācīt!” 

Kad tā pasaka... Viņi man sūdzas...  

Pēc tam es atkal pārņēmu kori, nākošos svētkos [1977. gadā] – kā tagad 

atceros – mēs atkal nodziedājām labi. Droši vien ka bija 1. vieta, jo viņi mani no 

kultūras nama uz mūzikas skolu (tagadējo mākslas skolu), nesa uz rokām. Dzintra 

Pandalone bija tā, kas teica, raudāja un teica: “Mums pateica, ka mēs vispār auni 
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esam, neko nevaram nodziedāt, bet tagad mēs atkal esam zarā.” Tas nu tā. Ar vārdu 

sakot – bija labs kolektīvs. 

♫“Rajona koru skatē iegūtā pirmā vieta – gandarījums par padarīto, stimuls 

visiem, arī diriģentei Tatjanai Tīrumai. Kora izaugsme notikusi tieši viņas laikā. 

Protams, darbs ar prasīgu diriģentu ir grūtāks, toties gandarījums par sasniegto jo 

lielāks.” (Ar dziesmiņu druvā gāju. Darba Karogs, 1977, 11.jūn.) 

♫“Rajona koru skatē Ērģemes ciema jauktais koris izcīnīja tiesības piedalīties 

republikas skatē. Ērģemes ciems var pamatoti lepoties ar savu kori, kurā dzied vairāk 

par 50 dalībniekiem. Enerģiskās diriģentes Tatjanas Tīrumas vadībā tas sasniedzis 

samērā augstu māksliniecisko līmeni.” (Dziesma darbam roku sniedz. Darba Karogs. - Nr.69 (1977, 

11.jūn.) 

Kad BērziņTālis gāja prom [1974. gadā], iznāca, ka Valkā nebija, kas strādā ar 

tiem koriem. Viņš teica: “Tev ir jāņem tas koris.” Es saku: “Es nejūtos tik stipra, lai es 

ņemtu centra kultūras nama kori.” “Tev ir jāņem, cita cilvēka nav, kas ņem šo kori.” 

Tad es vienu brīdi šausmīgi iekūlos. 
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Vienu brīdi Pēteris Koltovs Valkas kori vadīja. Viņš kārtoja valsts 

eksāmenu. Korim bija ļoti liels sastāvs.  

Es nezinu, kas tur notikās, ka viņš sāka jukt un jukt. Pārņēma Māra 

Miķelsone – sāka braukāt no Smiltenes. Tad Māra vadīja Valkas kori vienu brīdi. 

1976. 

1980. 



Mārīte iestarpina jautājumu: Vai Valkā tajā laikā bija senioru koris jau? Kad 

es atnācu kultūras nodaļā 1978. gadā, tad nebija senioru kora. 

Tatjana: Tad, kad es atnācu 1961. gadā, kultūras namā kori vadīja Jānis Ķīlis.  

Aina Vilka: Valkā tad bija trīs kori! Jauktais koris, sieviešu koris, vīru koris. 

Vēl arī patērētājos bija koris. 

Tatjana: Ķīlis man teica: “Tu nāc man palīgā!” 1961. gadā mūzikas skolā par 

direktoru strādāja Rita Kreicuma. 1962. gadā atnāca Bērziņš Tālivaldis. Tad viņš arī 

sāka vadīt kori.  

Pirms tam laikam Melbārdis arī bija vadījis kādu kori – komponists Melbārdis.  

Anita Zvirgzdiņa: Vai viņš nebija virsdiriģents rajonā? 

Tatjana: Laikam gan. Es zinu, ka teica – viņš ir aizgājis mūžībā (Darba Karogs, 

1961, 15.jūl.), un tagad Bērziņš Tālivaldis būs virsdiriģents.  

Tad viņš vadīja 

arī pensionāru kori – 

senioru kori. Redz, kur 

viņš ir. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Valkas novadpētniecības muzejs. VkNM InvN 3437 
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Tad, kad viņš [Bērziņš] netika, tad vienmēr teica: “Ej manā vietā diriģēt to 

kori!” Tagad es bieži vien saviem senioriem stāstu, ka iepriekšējā senioru korī, kad 

man teica “ej diriģēt”, es jau [mūzikas skolas] direktoram nevarēju atteikt – jauns 

skuķis. Gāju vien. Ko es diriģēju – neatceros vairs, bet pirms tam vienmēr bija 

pusstundu iepriekš starptautiskais apskats. Vīrs, kas to lasīja – Krūmiņš. Viņš vienmēr 

lasīja tās lekcijas, par visu, kas notiek valstī, viņš izstāstīja. Tātad jau sešdesmitajos 

gados senioru koris bija. 1974. gadā BērziņTālis aizgāja, tad arī ar to droši vien tas 

senioru koris beidzās. Es viņu noteikti nevadīju, es tikai aizvietoju diriģentu. 

(♫ PIEZĪME: izrādās, ka senioru – darba veterānu koris darbojies vēl vismaz 

1976. gadā, par ko liecina publikācija – 15 darba gadus vērtējot. Darba Karogs, 1976, 22.maijs) 

Interesanta sabiedrība bija vīru korī. Vīru koris bija paralēli “Tālavai”. Es 

zinu, ka tur bija arī vīri no “Tālavas”, kas bija ārkārtīgi “Tālavas” piekritēji. Kas 

vadīja to kori? (♫ PIEZĪME: izrādās, ka pati Tatjana bijusi otrā diriģente! Info – Darba 

Karogs, 1979, 1.maijs) Ansis Rijkuris bija ārkārtīgs kora patriots. Viņš teica: “Tie 

[“Tālava”] nodzēra mums asinis – vīrus aizvilka projām.” 

Es nezinu, kā es pēc tam tiku tai korī [Valkas jauktajā korī], ar Māru kaut kas 

laikam sanāca... 

Tad man vēl ir prātā koris, kur dziedāja manas skolas meitenes, mana Silga tur 

dziedāja, visas viņas klasesbiedrenes. Un mēs bijām Dziesmu svētkos. Tās meitenes 

vēl bija kaut kur noklīdušas… 

 

(♫ PIEZĪME: Kad ap 1982. gadu “Tālava” pajuka, radās Valkas kamerkoris. Kā 

teikts izdevumā “Dziesmai līdzi skanēt : klubu darba pieredze un problēmas” (1986): 

“Kamerkoris – M. Magones jaunākais lolojums.”) 

Mārīte: “Bumerangs” sadziedājās tieši kamerkorī – viņi sajuta, ka kamerkorī 

tās balsis viņiem visiem iet kopā, un tad nodibinājās “Bumerangs” [1986. g.]. 

Dziesmu svētki bija 1985. gadā, tur arī kamerkoris piedalījās. Valkas 400. gadadienā 

dziedājām. Ēriks Derums bija diriģents. 
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(Darba Karogs, 1984, 25.sept.) 

 

Lidijas kundzei atmiņā palikusi anekdošu stāstīšana kora mēģinājumos. 

Lidija Liepiņa: Man kreisajā pusē stāvēja MitriņRasma, labajā pusē Kraukle 

Ārija. 

Rasma Mitriņa: Ārija dziedāja soprānu. 

Lidija: Viņa kā skolotāja, viņa ļoti labi varētu izstāstīt. Viņa soprāns, bet es 

otrais alts. Kā sākam dziedāt... tādas dziesmas... un tās balsis tā rīvējas. Mēs abas 

saskatamies un domājam… Tik interesanti! Būtu te Ārija, viņa mācētu labāk izstāstīt. 

Bet Rasma bija uz anekdotēm.  

Rasma: Mēs abas! 

Lidija: Vēl mēģinājums nesākas, vēl laiciņš ir. Rasma saka: “Lidij, vai zini 

kādu jaunu anekdoti?” Es stāstu viņai, viņa – man, un abas tā smejamies. Ļoti jauki. 

Rasma: Lidija daudz anekdotes zināja, vienmēr bija kaut kas jauns. 

Lidija: Tāpēc ka no darba dienas nācu – tad bija tā lielā runāšana. Es ļoti labi 

atceros to laiku. Ilgi gan nenodziedāju, jo man bija operācija – bet neizdevās.  

 



Ilga un Reinis Būdas sadziedājušies korī – 1980. gadā. 

Raimonds Reinholds: Viņus vajag aizsūtīt pie Kiviča, tad viņi izstāstīs, kā tas 

notika. 

Ilga Būda: 80. gados mēs ar Reini dziedājām [Valkas korī “Tālava”], 

Miķelsone vadīja. Reinis tad dziedāja gan vīru korī Smiltenē, gan Valkā. Man vispār 

80. gadā bija pirmie Dziesmu svētki. 

Reinis Būda: Sākot jau no skolas, no pamatskolas dziedāju skolas korī. Pēc 

tam Cēsīs arodskolā koris bija. Tur ar’ kaut kādā skatē dabūjām 1. vietu. Oktobra 

svētkos bija jāsoļo pa Uzvaras laukumu, jādzied dziesmas. Pēc arodenes arī Liepājā 

dziedāt domāju, bet nesanāca. Tik tad, kad tiku atpakaļ Smiltenē, sāku Smiltenes 

“Dziedonī” dziedāt.  

70. gadā mani pārcēla uz Ļeņina kolhozu, lai uz simtgadi varētu nodot klubu 

savlaicīgi. Organizēja kori, vēl bija kaut kādi pasākumi. Kad Ļeņinā strādāju, tad jau 

Āriju vienmēr vadāju – man bija jāvadā TomiņĀrija. Viņa ansambli vadīja, man par 

šoferi bija jābūt vienmēr. Nebija cita šofera. Tu kluba vadītājs esi, tev jāvadā arī. Tā 

bija. Ļetučākā iekšā un vadāju. 70. gadā Tālis [Tālivaldis Bērziņš] mani pasauca 

Ilga un Reinis ar Ērģemes kori Dziesmu svētkos Rīgā 



dziedāt Valkas estrādē dziesmu par Ļeņinu – solo dziedāju. Vēlāk atkal Smiltenē 

dziedāju. 80. gadā braukāju uz Valku dziedāt “Tālavā” – braucu ar moci Voshodiņ. 

80. gadā Dziesmu svētku skate vīru korim bija [Rīgas] 1. vidusskolā, jauktiem 

koriem bija [Latvijas Universitātes] aulā. Es kā beidzu skati, nodziedāju, 

nofotografējāmies, skriešus ātri prom uz aulu. Skrienu krustojumam pāri, un mani 

milicis aptur. 50 kapeikas jāmaksā! Es iedevu rubli, teicu, ka pie nākošā krusta arī 

skriešu pāri. Kad aizskrēju, koris jau gāja virsū. Es pieskrēju klāt. 

60. gadā esu sācis dziedāt korī – tāds puika vēl biju. Kad beigās atnācu uz Valku, tad 

sāku dziedāt tepat, “Tālava” jau vairs tad nebija. Vēlāk tad senioros. Tāpat visu laiku 

ar to dziedāšanu ņemos. Svētkus vairs nevar saskaitīt. 

 

Anita: Toreiz bija ārkārtīgi uzņēmīgi dziedātāji. Kādi tik nav korī dziedājuši! 

Brauca no Vēveriem, brauca no Ērģemes. Ērģemē tik daudz tos vīrus dabūja, ka 

varēja Valkā nostiprināt vīrus korī – Vīlisteri brāļi brauca. No Zīles brauca, no 

Lugažiem – es atceros. Bet tad jau arī bija transports, kolhozs jau deva transportu. 

Nav tā, kā tagad – tiec kā gribi! Kultūras nams brauca pakaļ. Bet Ļeņina kolhozs arī 

deva transportu, kad mēs vēl Ērģemes skolā mēģinājām. Taņa, tavs vīratēvs toreiz bija 

skolas direktors. Mums taču kaut kad Ērģemes skolā bija mēģinājumi. Pēc tam ar 

bobiku izvadāja uz Vēveriem un Turnu – kolhozs deva transportu. Tad jau nebija 

problēmas. 

Tatjana: Man jau arī brauca pakaļ un veda mājās. Reiz pat iestigām sniegā...  

Anita: Grindulis, piemēram, – kur viņš dzīvoja – kaut kur pie Igaunijas 

robežas, septiņi kilometri aiz Valgas viņš dzīvoja. Tad soprānos – tāda veca sieviņa –

Līcīte bija. Ar kājām nāca. Kad lietains vai sniegains – vienalga viņa nāca un gāja. Ja 

kādreiz kāds aizveda, bet tas bija reti. Tad jau neskatījās – ja mēģinājums bija, 

neviens arī neiztrūka. Tā jau ir lielākā problēma – sadabūt visus. Balss vecākie cīnījās, 

lai būtu. No Zīles daudzus veda. Beikmaņi tādi bija. 

Būtībā jau ar dziesmu jāsaslimst. Cik bieži nebija tā, ka negribējās uz kori iet 

vakarā pēc darba. Bet nu jāiet. Bet ka nācu mājās – tikpat kā spārnos. 



Tagad skatoties skates aulā, gandrīz vai līdzi drebēju – kā mēs tur drebējām 

aiz durvīm pirms uzkāpšanas uz skatuves. Tas tomēr ir kaut kas, kad tu aulā uzstājies. 

Tas ir... Pašapziņu uzreiz ceļ. Un cik patīkami, ka zin, pazīst dziesmas. Savā laikā 

dziedāju pedagoģiskās skolas sieviešu korī “Nāru dziesmu”, un šogad tak viņa bija 

obligātā sieviešu koriem. 

Skates laikā – tas jau bija padomju laikā – bija jāiet uz pusfinālu, tad pusfinālā 

mēs dziedājām. Kā mēs dziedājām! Tikām tālāk uz finālu. Tālāk gan netikām. 1973. 

gadā ar Bērziņu gan mēs tikām finālā.  

♫“Kā vienu no vislabākajiem sasniegumiem varam atzīmēt Valkas kultūras 

nama kora (diriģents Tālivaldis Bērziņš) sniegumu. Pusfināla sacensībās 46 jaukto 

koru konkurencē, nevainojami izpildot gan obligāto, gan izvēles dziesmu, koris 

pārliecinoši izcīnīja trešo vietu un arī finālā vēlreiz pierādīja, ka šajā sezonā ir viens 

no labākajiem lauku rajonu koriem.” (Dziesmotās simtgades atbalss. Darba Karogs. 1973, 2.aug.) 

Ilga: 80. gadā, kad bija Dziesmu svētki, tad jau, redz, bija tā Olimpiāde 

Maskavā [vasaras olimpiskās spēles]. Mums taču arī krievu valodā bija jādzied “Pieci 

olimpiskie apļi”. Kā mēs mocījāmies!... Vai mēs dziedājām beigās noslēgumā vai nē? 

Man liekas, ka tur nekas nesanāca. Viņa jau bija ātri jādzied. 

Tatjana: Mums arī bija leišu, lietuviešu, igauņu dziesmas. Visādas dziesmas 

bija. Par Ļeņinu dziedājām arī. 

Anita: Pēdējos mēģinājumos jau vieglāk bija. Pašā sākumā Vīgners vadīja. 

Tur, kur bija kopā ar orķestri – tad orķestrim neiet, tad arī korim kaut kas nav. Tā uz 

priekšu arī netika. Kā jau Vīgners – visu precīzi gribēja. 

 

Tatjana: Runājot vispār par Dziesmu svētkiem, es uzskatu, ka šie pēdējie 

Dziesmu svētki – tā bija virsotne vispār visiem Dziesmu svētkiem. Organizācija bija 

ļoti augstā līmenī, drošības sajūta bija ļoti – nu droši, tu juties drošs, ka tur uz katra 

soļa ir zemessardze, brīvprātīgie – tie, kas tur paskaidroja, kur iet, ko darīt. Meitenes, 

jaunieši arī uz katra soļa. Apkalpošana bija ļoti laipna. Es varu pateikt – cepuri nost! 

 

http://periodika.lv/periodika2-viewer/?lang=fr#panel:pp|issue:347542|page:2


Dzirdēts stāsts, ka 1960. gadā uz Dziesmu svētkiem Rīgā ar vaļējo mašīnu 

braukuši. 

Reinis: Tad jau autobusi nebija, kori tā braukāja – piekabei tents pāri bija un 

brauca – ziemā. Vasarā tad ar meijām. Uz dziesmu svētkiem gan tā neesmu braucis. 

1970. gadā ar vilcienu braucām. 

Aina: Sešdesmitajos gados tad, kad bija Ķīlis, tā braucām. Mēs tiešām 

braucām ar vaļējām mašīnām. Tajos laikos jau bija tie kolhozi. Kultūras darbu 

organizēja Dāvids Levins. Viņš tiešām bija vienreizēji labs organizators. Acīmredzot 

viņam bija sakari ar tiem kolhoziem (iestarpina Anita: Viņš bija plānu daļas vadītājs 

izpildkomitejā). Kad mēs braucām uz koncertiem, noorganizēja transportu. Visur bija 

baļļuki galā. Pašiem mums bija tikai pāri 20 [gadi], tā bija tāda jaunība! Kultūras 

dzīve tiešām sita augstu vilni Valkā.  

 

Anita: Tagad ir tā sadziedāšanās pēc koncerta, bet vai atceraties, kā pēc 

koncerta braucām uz Tūju – pēc lielajiem dziesmu svētkiem.  

Aina: Mēs esam daudz braukājuši. Katru gadu pēc sezonas braucām 

ekskursijā. 

 

Kādreiz kora dziedātāja 

Hilda Pričina stāstījusi par 

neaizmirstamo ekskursiju kopā ar 

kori pa tālo Kaukāzu. Ekskursanti 

savu grupu nodēvējuši par ekipāžu 

“Dienvidvējš”, sacerēta arī 

himna, vārdu autore bijusi Anita 

Zvirgzdiņa. 

Anita (kautrīgi): Nez vai 

tie bija mani vārdi – šaubos. 

Drīzāk autors nezināms.  



Vija Sidorova: Man piedzīvojumi nav nekādi bijuši, tikai atceros, kā Rīgā 

grīdu mazgāju. Pēc kora – kuram jāmazgā grīda? Gulējām uz grīdas – nu kā parasti. 

Matrači jāsavāc, viss jānokopj. Kurš nu mazgās? Korī divas Vijas – abām Vijām 

jāmazgā. Vairāk nevienam. Un mēs mazgājām – ir tāda fotogrāfija nobildēta – 

pierādījums. Par to mums nesa čemodānus. Mēs braucām ar vilcienu mājās – ar 

Čaiku. Čemodānus nesa vīrieši, puiši uz staciju. Tas bija sešdesmitajos gados. 

Anita: Gluži grīdu nemazgājām, bet slaucīt gan es klasi izslaucīju. Tad nu bija 

gan pilna šaupele! Man arī bijis tas gods izslaucīt to klasi un atstāt visu tīru.  

 

Agrākos gados pēc mēģinājumiem notika balles. 

Mārīte: Tagad mums bija apsveikums pirmajā dienā. Bija orķestris angažēts 

no Jelgavas. Kolektīvu vadītājus sveicināja. Bet galvenais jau bija tas vakars – ja 

parasti visi ir tik pārguruši, ka beigās jau neko negrib, bet pēc tā gājiena Skonto 

stadionā bija brīnišķīgs koncerts, turpat arī paēst varēja. Laiks vienīgi bija štruntīgs, 

bet visumā – cepuri nost. 

Anita: Tas bija ļoti jauki! Es pat pa televīziju izjutu to, ka jums ir jauki. 

Mārīte: Žēl gan, ka tā stunda bija jānīkst krastmalā [pirms gājiena]. Bija 

solīts, ka precīzi viss būs. Vēss bija diezgan. Bet vienalga, kā tur gāja, atmiņas ir 

vislabākās. 

Aina: Agrāk, kad bijām jauni, vakaros bija svētki un balles skolā. Mēs jau 

gulējām maz. Tagad mēs bijām seniori, tagad visi piekusuši, noguruši – ka tik ātrāk 

tiek uz tā matracīša. 



Ilga: Mēs korī 31 esam ar abiem diriģentiem. Uz svētkiem aizbraucām 19. 

Koristi ir ļoti disciplinēti. Šogad arī daudz neslimoja. Mēģinājumi bija apmeklēti.  

Mārīte: Par agrāko laiku ballēm runājot, man spilgtākā atmiņa – kad es 

kultūras nodaļā strādāju, tad man bija tie organizatoriskie darbi. Mēs dzīvojām 

Pārdaugavā skolā. Kā šodien atceros – sešos no rīta man zem loga skan saksofons, 

dzied Juškevičs no Smiltenes: “Mīļā, mīļā, mīļā Magonīt, tavi vārdi izkaisīti vējā.” 

Tas bija skaisti – tā kā Spānijā!  

Balles bija, agrāk viena balle noteikti vienmēr bija. Tagad režīmi bija tik 

saspringti, īpaši dejotājiem. Un cik daudz naudas aizgāja! Mūsu koris svētdienā 

aizbrauca, pirmdienā dziedājām pilsētas centrā Esplanādē. Vakarā vēl mūs paēdināja 

un uz māju – braucam dārziņus kopt. Atkal piektdienas vakarā braucam uz Rīgu, 

pārgulējām un no rīta braucām uz mēģinājumu. Tas bija saudzējošais režīms priekš 

mums, protams. Bet cik tas viss maksā! Parastie jauktie kori jau ātrāk brauca. Ļoti 

bija domāts par to, lai pēc iespējas atvieglotu visu senioriem. Atcerieties – soliņš 

pirms estrādes aizmugurē. Savu uzgājienu gaidot, mums nebija jāmīcās kājās stāvot, 

mums bija speciāls soliņš. Agrāk nebija tāds. 

Ilga: Bet tā sajūta, kad tu stāvi uz tās lielās estrādes skatītāju priekšā… 

Mārīte: Koris – tas jau ir dzīvesveids… 
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